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II. Bobath-Therapy, Tonic Reflex – Activities and Processing of Acoustic Stimuli1Neuropediatrics 1976; 7(04): 379-383
DOI: 10.1055/s-0028-1091639







        
Abstract

        
Stapedius reflex level, slow auditory evoked potential (AEP), and hearing threshold level of 18 normal adult probands (11 female, 7 male) as well as of 14 normal hearing cerebral palsied children between 4 and 12 years of age (5 female, 9 males) — were determined in different postures which correspond to the influence of tonic reflex activities in supine and prone, and in the so called “reflex inhibiting pattern” (Bobath) and in a symmetrical relaxed position of neck, trunk and extremities in supine (the last one could only be maintained by the normal volunteers). Influence of the postures was small but significant for all parameters in the volunteers group as well as for AEP in the patients group. In the latter group the influence of tonic reflex activities on auditory evoked potential was independent from their strength. The strength of tonic reflex activity had been graded from 1—5 as judged from clinical impression by observation and palpation.


      
        
Zusammenfassung

        
Bei 18 normalen, erwachsenen Versuchspersonen (11 weiblich, 7 männlich) ebenso wie bei 14 normal hörenden zerebralparetischen Kindern zwischen 4 und 12 Jahren (5 weiblich, 9 männlich) wurden in verschiedenen Haltungsmustern, die dem Einfluß tonischer Reflexaktivität entsprechen, sowie in dem sogenannten „reflexhemmenden Muster” (Bobath) und in einer entspannten, symmetrischen Haltung von Nacken, Rumpf und Extremitäten (diese Haltung war nur den gesunden Versuchspersonen möglich) die Stapedius-Reflex-Schwelle, das späte evozierte akustische Potential und die Hörschwelle bestimmt.


        
Es wurde ein Einfluß der Körperhaltung festgestellt. Dieser war gering, aber statistisch signifikant für alle drei Parameter. Sowohl in der Gruppe der Versuchspersonen als auch für die späten akustisch evozierten Potentiale in der Patientengruppe. In dieser Gruppe erwies sich der Einfluß der tonischen Reflexe als unabhängig von ihrer Stärke, die nach dem Palpationsbefund und klinischen Eindruck in die Grade 1—5 eingeteilt worden war.


      
        
See also II. Bobath-Therapy, Tonic Reflex – Activities and Processing of Acoustic Stimuli 
          1 in the journal Neuropädiatrie, issue 4 1976.
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